
 
1 

 

 

 

 

Vandaag behandelen we de eerste begroting van deze collegeperiode. Een begroting die vol staat 

met ambities van deze coalitie waarvoor nog geen financiële dekking is én tegelijk een grote 

bezuinigingsopgave kent binnen het sociaal domein. 

Waren we vier jaar geleden nog blij dat we onze eigen ideeën terug zagen komen in de plannen van 

de toenmalige coalitiepartners, nu is dat niet meer zo vanzelfsprekend. Het tij is gekeerd voorzitter… 

De begroting kan nu zomaar een uitgewerkte versie van het verkiezingsprogramma van 

Gemeentebelangen zijn. 

De behandeling van de verordening parkeertarieven liet zien dat we het risico lopen dat het besturen 

van de stad kan verworden tot het inlossen en doordrukken van verkiezingsbeloften en zadelen we 

toekomstige colleges op met een nog zwaardere ombuigingserfenis.   

Ik kan dat laatste met een zekere stelligheid zeggen voorzitter omdat ook bij de laatste 

informatieavond over het sociale domein opnieuw bleek dat er meer aandacht gaat naar stevig 

ombuigen dan naar innoveren in het sociaal domein. 

We zijn nu drie jaren bezig met de transitie van het sociaal domein en het valt ons op dat er nog altijd 

geen informatie voorhanden is die antwoord kan geven op de vraag of de zorg dichterbij gekomen is 

en hoeveel beter deze is geworden. Dat is wat ons betreft onwenselijk en moet echt heel snel 

geregeld worden. Het blijft anders nog wel heel lang varen in de mist. 

Ik kijk dan in dit geval toch ook serieus naar onze eigen raad. Eerder heeft de PvdA al het initiatief 

genomen om concrete stappen te gaan zetten om onze kaderstellende rol, het budgetrecht en onze 

informatiepositie te versterken. Wie weet kunnen we dit vanaf nu wel op gaan pakken. Het is ook 

hier immers vijf voor twaalf. 

Om dit kracht bij te zetten, zal de PvdA hiervoor opnieuw een motie indienen. 

Een ander punt is innovatie in het sociaal domein. Dit moet wat de PvdA betreft steviger ingezet gaan 

worden. We zullen een motie indienen waarin we het college oproepen om voor de zomer van 2019 

een innovatie agenda sociaal domein te presenteren aan de raad.  

Een derde punt is de reserve sociaal domein. Ook hier zullen we als raad steviger aan het stuur 

moeten gaan zitten om te zorgen dat innovatie mogelijk blijft. We zullen een wijzigingsvoorstel 

indienen waarin we voorstellen om minimaal 1,0 miljoen te oormerken voor innovatie in het sociaal 

domein. Deze 1,0 miljoen is bedoeld om innovaties aan te blijven jagen en de zorgpartners uit te 

dagen om te blijven innoveren. 

Het vierde punt dat we willen maken is de ombuiging zelf. De PvdA vindt dat het op dit moment 

verantwoord is om ook te kijken naar de inkomstenkant van de begroting. We lopen hier al heel wat 

jaren omzichtig omheen en blijven het voorzieningen-niveau voor die groep die het hardste nodig 

heeft beetje bij beetje uithollen te gunste van winkeliers, ondernemers en eigenaren van onroerend 

goed.  

De begroting laat zien dat er nog enkele procenten ruimte is in de belastingcapaciteit van 

Oosterhout. Dit zijn enkele tientjes op jaarbasis maar leveren alles bij elkaar wel een half miljoen 
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euro wat we aan extra inkomsten kunnen genereren. De PvdA zal een wijzigingsvoorstel indienen om 

dit mogelijk te maken. 

Tegelijk wil de PvdA dat het college minder en de raad meer te zeggen gaat krijgen over toekomstige 

investeringen. We willen een open discussie voeren over alle investeringen die we de komende jaren 

gaan doen. Zo krijgen we als raad de ruimte om echt richting te geven aan het kwaliteitsniveau van 

deze investeringen en zicht op de mogelijkheden tot versoberen in plaats van dat we alleen maar op 

komen draven om te helpen ombuigen.  

Dan voorzitter, het thema werken. 

We hebben gezien dat er werk gemaakt is van o.a. het logistiek platform Amerstreek. Een goed 

initiatief om de drie O’s, onderwijs, overheid en ondernemers bij elkaar te brengen. Wij zijn 

benieuwd welke resultaten hieruit gaan komen. Misschien kan de wethouder de deelnemende 

partijen voorstellen ook de raad te betrekken in hun verkenningen naar een betere aansluitingen op 

de arbeidsmarkt. 

De PvdA heeft goed geluisterd naar de reflectie op het onderdeel werk uit de toekomstvisie. Het is de 

verwachting dat Oosterhout af stevent op een nog groter tekort aan personeel in de zorg en 

personeel voor de horeca om koffie te serveren of een biertje te tappen. U geeft in de begroting aan 

dat u werk wilt maken van het verkleinen van de afstand tot de arbeidsmarkt voor 

uitkeringsgerechtigden. WaVa GO! Doet hier al het nodige in maar wij denken dat hier meer in kan 

en moet gebeuren. Want niet iedere uitkeringsgerechtigde zit in het netwerk van WaVA Go!. 

Hiervoor zullen niet alleen banenmarkten georganiseerd moeten worden maar bijvoorbeeld ook het 

inkoopbeleid van de gemeente kritisch tegen het licht gehouden moeten worden. Social Return moet 

de standaard worden in overheidsopdrachten en waar nodig zou het streven moeten zijn om 

bijvoorbeeld schoonmakers en cateringmedewerkers in dienst van de gemeente te laten treden. We 

zullen een motie indienen om ook hier de aandacht van de drie O’s op te krijgen en waar nodig als 

lokale overheid zelf de regie te pakken. 

Als het gaat om wonen in Oosterhout willen we niet wachten tot 2020 met het aanpassen van de 

woonvisie. Wij willen voorstellen om deze al in 2019 aan te passen. Er is een grote opgave als het 

gaat om bouwen naar behoefte van de Oosterhoutse woningzoekenden en minder naar de behoefte 

van ontwikkelaars. Daarnaast willen we een extra impuls in het verduurzamen van de 

woningvoorraad. 

Tot slot hebben we nog een aantal onderwerpen waar we de aandacht voor willen vragen. 

- Net als Groen Links zijn we van mening dat het MEK op de plaats moet blijven waar het nu 

gehuisvest is. We zijn tegen het onverantwoord verplaatsen of saneren van voorzieningen 

ten gunste van dure woningen. De motie hiervoor zullen we steunen. 

- We pleiten tevens voor uitbreiding van de mogelijkheden van innovatieve dagbesteding in 

andere delen van Oosterhout en de kerkdorpen. Wat in het Floraliapark kan ook in de 

dorpen en onze wijken.  

- Wij stellen voor om het onderzoek naar een tweede broedplaats voor kunst en cultuur te 

stoppen zolang er geen serieuze initiatieven uit de markt zijn. Wij zien meer heil in het 

voortvarend oppakken van de reconstructie van Arkendonk. Over dit laatste willen we 

eigenlijk nog wel weten hoeveel er hier nu echt aan gedaan is in het afgelopen jaar. We 

krijgen de indruk dat hier relatief weinig aandacht voor is. 

- We zijn bijna allemaal tijdens de verkiezingscampagne op bezoek geweest bij de scouting aan 

de Beneluxweg. Dit heeft bij ons de vraag doen reizen waarom deze verenigingen niet onder 
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dezelfde regelingen vallen als sportverenigingen. Het is eigenlijk raar dat voetbalverenigingen 

de sportgerelateerde voorzieningen zoals kleedkamers, toiletten en douches vergoed krijgen 

en scoutingclubs dit niet krijgen. Om deze redenen vragen we het college inzichtelijk te 

maken waar scoutingclubs aanspraak op kunnen maken en welke mogelijkheden er zijn om 

bij te dragen aan de kosten voor onderhoud en vervanging. Hiervoor zullen we ook een 

motie indienen. 

- We willen in het voorjaar van 2019 een discussie voeren over de positie en de invloed van de 

raad ten opzichte van het openbaar onderwijs. Wij zijn van mening dat de raad niet de juiste 

invloed heeft en niet de juiste invloed pakt. We willen hiervoor een toezegging van de 

wethouder. Als we deze niet krijgen zullen we dit via een mondelinge motie in stemming 

brengen. 

- Wat duurzaamheid betreft willen we grotere stappen zetten dan het college nu voorstelt. 

We weten dat er initiatieven genomen zijn om ondernemers te interesseren voor 

zonnepanelen. Maar zolang we hier als lokale overheid geen geld in willen stoppen zal het 

moeilijk worden om hier grote stappen in te zetten. 

Voorzitter, ik ga afronden. We hebben aandacht gevraagd voor de grote overschrijdingen in het 

sociaal domein en hebben alternatieven aangeboden die het ombuigen kunnen verzachten. Tevens 

roepen we op om als raad aan het werk te gaan om strakker mee te kunnen sturen.  

We hebben gepleit voor een extra impuls om de mismatch op de arbeidsmarkt op te lossen en 

roepen op om inzichtelijk te maken hoe scoutingverenigingen worden gefaciliteerd. Tot slot vragen 

we om grotere stappen op het gebied van duurzaamheid. 
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Sjabloon wijzigingsvoorstel 

 

Fractie: Wijzigingsvoorstel PvdA Oosterhout 

Programma: Werkgelegenheid 

 

Onderwerp/maatregel/pagina: Op pagina van 47 van de begroting zet het college in op 

extra mensen aan het werk te krijgen, die 

nu een afstand tot de arbeidsmarkt hebben. 

Portefeuillehouder:  

Argumentatie voor het indienen: Samenwerking met ondernemers en het onderwijs is van 

belang om zo aan te sluiten bij de vraag van de 

werkgevers. 

 

Voorstel: De PvdA Oosterhout stelt voor om dit te verbreden naar 

de lokale overheid. Dat gaat verder dan 

alleen te kijken naar bedrijven. Ook de gemeente is een 

werkgever. Bij uitstek kan de gemeente 

banen creëren, die tevens maatschappelijk nut hebben. 

 

De PvdA Oosterhout wil een proef opzetten om 20 

mensen met een ‘afstand tot de arbeidsmarkt’ (niet 

behorend tot de doelgroep van WaVa GO!)  

aan het werk te helpen bij de gemeentelijke organisatie 

inclusief de rol van de gemeente in 

aanbestedingen. Mogelijke voorbeelden zijn schoon 

houden van de publieke ruimte, catering, beveiliging of in 

de zorg. 

 

Dekking: Bovenstaande proef kost geld. Dit is een investering in 

mensen en de maatschappij. Om die reden wil de PvdA 

dat ten koste laat komen van de (incidentele) 

investeringscapaciteit. 

 

 

Preadvies: Het  beleid van de gemeente is er al op gericht om mensen 

met een afstand tot de arbeidsmarkt aan werk te helpen. 

Zo heeft de gemeente WAVA/GO reeds ingezet op 

postbezorging, onderhoud openbaar groen, 

onkruidbestrijding, schoonmaak gemeentelijke panden en 

het bedrijfsrestaurant.  

Voor wat betreft de voorgestelde dekking, is het college 

van mening dat de investeringen die nu zijn opgenomen 

onder het kopje ‘incidenteel’ (walstroom, Binnenstad, 

snelfietsroutes en Corsa) nodig zijn.  

Om deze redenen ontraden wij dit amendement.  
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Sjabloon wijzigingsvoorstel 

 

Fractie: Wijzigingsvoorstel PvdA Oosterhout 

Programma: Algemeen (Hoofdstuk 6) 

 

Onderwerp/maatregel/pagina: Investeringen, pagina 180 

Portefeuillehouder: Willemsen 

Argumentatie voor het indienen: De bezuinigingsoperatie als gevolg van de 

overschrijdingen in het sociaal domein is groot. Dit 

legitimeert om niet alleen naar besparingen te kijken 

binnen de programma’s maar ook naar de geplande 

investeringen. Dit impliceert dat er regelruimte moet 

worden gemaakt om als raad en college samen alle 

mogelijkheden hierin te onderzoeken. 

Voorstel: De PvdA Oosterhout stelt voor om de begroting vast te 

stellen met dien verstande dat alle investeringen uit de 

reguliere investeringsplanning niet worden gedelegeerd 

aan het College.  

 

Dit geeft ruimte aan college en raad om samen op te 

trekken in het vinden van besparingen op investeringen 

door versobering of mogelijk afzien van investeringen. 

 

Hierdoor ontstaat ruimte om te komen tot een door de 

gehele raad (zowel coalitie als oppositie) gedragen beleid. 

Dekking: Niet van toepassing 

 

 

Preadvies: Dit levert geen dekking/besparing op in 2019, maar pas 

vanaf 2020. Kapitaallasten van een investering komen pas 

het jaar na de investering in de exploitatie terecht.  

Bovendien is onduidelijk hoeveel dit dan oplevert, 

aangezien er geen concreet bedrag wordt voorgesteld.  

Ten slotte willen wij erop wijzen dat wij in het kader van 

de Perspectiefnota in meer algemene zin met uw raad de 

discussie zullen voeren over ‘ruimte voor ruimte’. Hierbij 

zullen alle gemeentelijke uitgaven worden betrokken. 

Om deze redenen ontraden wij dit amendement. 
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Sjabloon wijzigingsvoorstel 

 

Fractie: Wijzigingsvoorstel PvdA Oosterhout 

Programma: Algemeen (Hoofdstuk 6) 

 

Onderwerp/maatregel/pagina: Investeringen, pagina 177 

Portefeuillehouder: Willemsen 

Argumentatie voor het indienen: De bezuinigingsoperatie als gevolg van de 

overschrijdingen in het sociaal domein is groot. Dit 

legitimeert om niet alleen naar besparingen te kijken 

binnen de programma’s maar ook naar de geplande 

investeringen. Dit impliceert dat ook kritisch gekeken 

moet worden naar mogelijkheden om het totaal 

investeringsbedrag omlaag te krijgen zonder dat dit ten 

koste gaat van het maatschappelijk functioneren.   

Voorstel: De PvdA Oosterhout stelt voor om de begroting vast te 

stellen met dien verstande dat het op pagina 177 

genoemde bedrag van € 9.170.995 wordt verlaagd met 

10% 

 

Dekking: Deze verlaging dient als dekking om minder te besparen 

in het sociaal domein, met name de WMO 

 

 

Preadvies: Dit amendement levert geen besparing op in 2019, maar 

pas vanaf 2020. Besparing is bovendien erg klein omdat 

je van de kapitaallasten moet uitgaan. Daarbij is het de 

vraag welke investering je verlaagt; sommige kennen een 

afschrijving van 3 jaar, anderen van 40 jaar. 10% 

verlaging (€ 917.099) levert m.i.v. 2020 een besparing op 

van € 34.850 (€ 11.923 aan rente en € 22.927 aan 

afschrijving (bij een investering die in 40 jaar afschrijft). 

Deze opbrengst staat niet in verhouding tot de financiële 

taakstelling. 

Voor de volledigheid willen wij u er overigens op 

wijzigen dat wij in 2019 niet bezuinigen op het sociaal 

domein, maar het budget met netto € 6,3 miljoen 

opplussen. 

Om deze redenen ontraden wij dit amendement. 
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Sjabloon wijzigingsvoorstel 

 

Fractie: Wijzigingsvoorstel PvdA Oosterhout 

Programma: Lokale heffingen (hoofdstuk 5) 

 

Onderwerp/maatregel/pagina: Belastingcapaciteit, pagina 96 

Portefeuillehouder: Willemsen 

Argumentatie voor het indienen: De belastingcapaciteit in Oosterhout is reeds jaren, niet 

strikt noodzakelijk, lager dan het landelijk gemiddelde.  

Voorstel: De PvdA Oosterhout stelt harmonisatie van de 

belastingcapaciteit voor door de lokale heffingen aan te 

passen zodat de belastingcapaciteit uitkomt op 100% 

 

Dekking: Niet van toepassing. Deze aanpassing zorgt ervoor dat er 

minder bezuinigd hoeft te worden in het sociale domein, 

met name de WMO.   

 

 

Preadvies: Het amendement zou een extra OZB-opbrengst van € 

495.220 betekenen (Landelijk gemiddelde - € 723 -/- 

Oosterhouts gemiddelde - € 711, komt neer op een 

gemiddelde verhoging van de OZB met € 22 per woning. 

€ 22 x 22.510 objecten = € 495.220 meeropbrengst.  

Het college kiest er echter voor om de OZB met 

maximaal het inflatiecorrectie te verhogen, conform de 

uitgangspunten van het bestuursakkoord.  

Om deze redenen ontraden wij dit amendement.  
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Sjabloon wijzigingsvoorstel 

 

Fractie: Wijzigingsvoorstel PvdA Oosterhout 

Programma: Social domein 

 

Onderwerp/maatregel/pagina: Reserve social domein 

Portefeuillehouder: Willemsen 

Argumentatie voor het indienen: De reserve sociaal domein dreigt in zijn geheel te worden 

besteed aan het opvangen van tegenvallers 

Voorstel: De PvdA Oosterhout stelt voor om € 1,5 miljoen van de 

reserve sociaal domein te oormerken voor innovatie van 

het sociaal domein. 

 

Dekking: Niet van toepassing.  

 

 

Preadvies:  
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Motie innovatie sociaal domein 
 
De raad van de gemeente Oosterhout, in vergadering bijeen op 6 november 2017, 
behandelend raadsnota Begroting 2019, 
 
overwegende dat: 

- De transitie in het sociaal domein gestart is in 2015 
- De raad nog geen zicht en grip heeft op innovatie in het sociaal domein 
- De noodzaak groot is vanwege de oplopende tekorten in het sociaal domein 
 

verzoekt het college: 

 Om voor de zomer van 2019 een innovatie agenda te presenteren aan de raad en de 
raad te betrekken bij het vormgeven ervan 

 

 

Anton van Opzeeland, PvdA Oosterhout 
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Motie raadstoezicht op sociaal domein 
 
De raad van de gemeente Oosterhout, in vergadering bijeen op 6 november 2017, 
behandelend raadsnota Begroting 2019, 
 
overwegende dat: 

- De transitie in het sociaal domein gestart is in 2015 
- De raad nog niet voldoende invulling geeft aan haar kaderstellende rol, het budgetrecht 

en haar informatiepositie 
- Sturing op kwaliteit en innovatie nodig is in het sociaal domein 
 

verzoekt het college: 

 Samen met de raad een voorstel te ontwikkelen waarin de onderdelen kaderstelling, 
budgetrecht en informatiepositie worden uitgewerkt 

 Te onderzoeken welke overlegvorm hier het beste bij past  
 

 

Anton van Opzeeland, PvdA Oosterhout 
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Motie faciliteiten scoutingverenigingen 
 
De raad van de gemeente Oosterhout, in vergadering bijeen op 6 november 2017, 
behandelend raadsnota Begroting 2019, 
 
overwegende dat: 

- Jeugdverenigingen en sportverenigingen deels overeenkomstige doelstellingen hebben 
- Zij niet over overeenkomstige faciliteiten beschikken zoals bijvoorbeeld een 

accomodatiebeleid 
- Scoutingverenigingen voor grote vervanging en renovatiekosten staan, w.o. 

accomodaties en de renovatie van een schip 
 

verzoekt het college: 

 Inzichtelijk te maken hoe jeugdverenigingen worden gefaciliteerd door de gemeentelijke 
overheid 

 Welke aanvullende mogelijkheden er zijn om deze verenigingen financieel te 
ondersteunen 

 

 

Anton van Opzeeland, PvdA Oosterhout 


